

Air Transat's Direct Route from Toronto to Accra Strengthens Canada-Ghana Relations

News release

November 20, 2025 – Accra, Ghana – High Commission of Canada in Ghana

Air connectivity between Canada and Ghana is opening new pathways for travel, trade and investment that benefit communities in both countries.

Air Transat and the High Commission of Canada in Ghana are pleased to highlight the launch of a new non-stop route between Toronto, Canada, and Accra, Ghana. The seasonal service will offer two weekly flights on Wednesdays and Sundays, from June 17 to October 22, 2026. It will be the first direct air link between Canada and Ghana, bringing our two nations even closer.

This milestone builds on the Air Transport Agreement (ATA) signed between Canada and Ghana in March 2025. The ATA created the framework for direct flights and expanded aviation cooperation, allowing for up to 14 weekly passenger flights and 10 weekly cargo flights by multiple carriers, and supporting growth in trade, tourism and people-to-people ties.

The new direct Air Transat service will make travel easier and more efficient while encouraging tourism, business travel, and educational and cultural exchanges. It also comes at a timely moment as communities and fans in both countries look ahead to the 2026 FIFA World Cup, which Canada is co-hosting with the United States and Mexico.

Ghanaian and Canadian communities are encouraged to take full advantage of this new route, which offers more than simple travel convenience. It supports trade expansion, investment and tourism, and further consolidates Canada's strategic relationship with Ghana, a key partner in West Africa.

Quotes

"This announcement marks a historic milestone in Canada-Ghana relations. The new route, made possible by our recent Air Transport Agreement (ATA), opens a new chapter in our partnership – one that will deepen cooperation, expand opportunities for business and cultural exchanges, and strengthen the people-to-people connections that anchor our shared future."

- Myriam Montrat, High Commissioner of Canada in Ghana

"We are honoured to be the first and only airline to offer a direct connection between Canada and Ghana. This non-stop service between Toronto and Accra aligns with our growth strategy on the African continent and directly responds to the needs of the Ghanaian diaspora in Ontario as well as the increasing interest in travelling to Ghana. It

will also provide travellers with an entirely new, simplified connectivity option, eliminating the long European layovers that were previously required.”

- Sebastian Ponce, Chief Revenue Officer at Transat

Contacts

Waqas I. Yousafzai
Senior Trade Commissioner
High Commission of Canada in Ghana
ACCRATD@international.gc.ca

Marie-Christine Pouliot
Manager, Public Relations & Content Marketing
Transat A.T. Inc.
marie-christine.pouliot@transat.com

Follow us on X: [@CanHCGhana](https://twitter.com/CanHCGhana)

Like us on Facebook: [@CanadainGhana](https://www.facebook.com/CanadainGhana)

La liaison directe d’Air Transat entre Toronto et Accra renforce les relations entre le Canada et le Ghana

Communiqué de presse

Le 20 novembre 2025 – Accra (Ghana) – Haut-commissariat du Canada au Ghana

La connexion aérienne entre le Canada et le Ghana ouvre de nouvelles perspectives de voyages, d’échanges commerciaux et d’investissements qui profiteront aux communautés des deux pays.

Air Transat et le Haut-commissariat du Canada au Ghana sont heureux de souligner le lancement d’une nouvelle liaison sans escale entre Toronto, au Canada, et Accra, au Ghana. Ce service saisonnier offrira deux vols hebdomadaires entre Toronto et Accra, les mercredis et les dimanches, du 17 juin au 22 octobre 2026. Il s’agira du premier lien aérien direct entre le Canada et le Ghana, rapprochant encore davantage nos deux pays.

Cette étape importante s’appuie sur l’Accord sur le transport aérien (ATA) signé entre le Canada et le Ghana en mars 2025. Cet accord établit le cadre pour les vols directs et renforce la coopération en matière d’aviation en autorisant jusqu’à 14 vols de passagers et 10 vols de fret par semaine, opérés par plusieurs transporteurs, et en soutenant la croissance des échanges commerciaux, du tourisme et des liens interpersonnels.

Le nouveau service direct d’Air Transat facilitera et améliorera les déplacements, tout en favorisant le tourisme, les voyages d’affaires ainsi que les échanges éducatifs et culturels. Il arrive également à un moment opportun, alors que les communautés et les amateurs de soccer dans les deux pays se tournent vers la Coupe du Monde de la FIFA 2026, que le Canada coorganise avec les États-Unis et le Mexique.

Les communautés ghanéennes et canadiennes sont invitées à tirer pleinement parti de cette nouvelle liaison, qui offre bien plus qu’une simple commodité en matière de voyages. Elle soutient l’expansion du commerce, les investissements et le tourisme, et consolide davantage la relation stratégique du Canada avec le Ghana, un partenaire clé en Afrique de l’Ouest.

Citations

« Cette annonce marque une étape historique dans les relations entre le Canada et le Ghana. Cette nouvelle liaison, rendue possible par notre récent Accord sur le transport aérien (ATA), ouvre un nouveau chapitre de notre partenariat – un chapitre qui approfondira notre coopération, élargira les possibilités d’échanges commerciaux et culturels et renforcera les liens interpersonnels qui sous-tendent notre avenir commun. »

- Myriam Montrat, Haute-Commissaire du Canada au Ghana

« Nous sommes honorés d’être la première et la seule compagnie aérienne à offrir une liaison directe entre le Canada et le Ghana. Ce service sans escale entre Toronto et Accra s’inscrit pleinement dans notre stratégie de croissance sur le continent africain et répond directement aux besoins de la diaspora ghanéenne en Ontario, ainsi qu’à l’intérêt croissant pour les voyages au Ghana. Il offrira également aux voyageurs une nouvelle option de voyage simplifiée, en éliminant les longues escales européennes qui étaient auparavant nécessaires. »

- Sebastian Ponce, chef de la direction des revenus de Transat

Contacts

Waqas I. Yousafzai
Délégué commercial principale
Haut-commissariat du Canada au Ghana
ACCRATD@international.gc.ca

Marie-Christine Pouliot
Cheffe, relations publiques et contenu marketing
Transat A.T. Inc.
marie-christine.pouliot@transat.com

Suivez-nous sur X : [@HCCanGhana](https://twitter.com/HCCanGhana)
Aimez-nous sur Facebook : [@CanadaauGhana](https://www.facebook.com/CanadaauGhana)